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Samråd avseende ombyggnation av fyra befintliga ledningar på sträckan 
Kolbotten-Gärtuna 

Fastighetsägarbesök  

I samband med rubricerat samråd genomförs enligt önskemål från fastighetsägarna av 
 detta möte för att diskutera deras synpunkter kring Vattenfall 

Eldistributions planerade ombyggnation och spänningshöjning av de fyra befintliga luftledningar 
som korsar den aktuella fastigheten. Inga nya ledningar kommer tillkomma på fastigheten utan 
det är de befintliga som ska byggas om och spänningshöjas från 70 kV till 130 kV. Svenska 
kraftnäts två 400 kV ledningar som står längst västerut i ledningsgatan ingår inte i projektet.  

Fastighetsägarna framför att de förordar att de fyra ledningarna markförläggs förbi deras 
fastighet. Detta för att minska den visuella påverkan för fastighetsägarna och även för 
friluftslivsutövare i området. Området nyttjas frekvent för friluftslivsaktiviteter. Fastighetsägarna 
anser även att med tanke på att det byggts nya bostadsområden vid Glasberga är det inte 
osannolikt att det i framtiden blir aktuellt med bostadsbyggande i detta område också, då vore 
det bättre om ledningarna är markförlagda. 

Fastighetsägarna vill inte att nya stora stålstolpar byggs på deras fastighet, om ledningarna ska 
fortsätta att vara luftledningar ser de hellre att det blir trästolpar men det är inte deras 
målsättning med detta möte, de vill att ledningarna markförläggs.  

Vidare framför fastighetsägarna att de inte vill att magnetfältsnivåerna ska höjas då det påverkar 
fastighetens värde. De frågar kring vilka regler som finns för kraftledningar vid bostadshus. EP 
framför att de regler som finns är för så pass höga nivåer att det inte är applicerbart på 
kraftledningar. Fastighetsägarna önskar ta del av beräkningar för magnetfältet vid deras 
fastighet.    
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Fastighetsägarna önskar en förteckning över de berörda längs sträckningen. Vattenfall och 
Sweco framför att detta kan bli svårt med tanke på GDPR, de tar med sig frågan.  

Fastighetsägarna framför att de inte erhållit tidigare samrådsutskick om detta ärende (utskick för 
hela ledningen Kolbotten-Nynäshamn 2019), de har endast fått brevet för det kompletterande 
samrådet Kolbotten-Gärtuna i augusti 2020.  

Fastighetsägarna framför även att de förstår samhällsnyttan och behovet av ledningarna.  

Fortsättning i ärendet beslutas bli enligt följande: Vattenfall Eldistribution (genom ) 
återkopplar till fastighetsägarna när magnetfältsberäkningar över befintliga och framtida nivåer 
på aktuell fastighet är framtagna, samt kring frågan om förteckning av berörda fastighetsägare 
längs ledningssträckningen.  

Processen för koncessionsansökan för de fyra ledningarna fortgår med att inkomna synpunkter 
och yttranden i samrådet sammanställs i en samrådsredogörelse. Detta utgör underlag för 
framtagande av den miljökonsekvensbeskrivning som är en del av koncessionsansökan som 
skickas till Energimarknadsinspektionen. När Energimarknadsinspektionen har gått igenom 
ansökan kommer berörda fastighetsägare få ärendet på remiss. Efter beslut om koncession kan 
sakägare överklaga beslutet.  
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